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MOBILNÍ ROZHLAS
Chtěli byste mít přehled o poruchách, uzavírkách, 

odvozu odpadu, službách pro občany?

Neslyšíte vždy dobře hlášení obecního rozhlasu nebo 
nejste v době hlášení doma? 

Zajímá Vás dění v obci?

Stáhněte si aplikaci MUNIPOLIS nebo se 
registrujte k zasílání informací e-mailem!

Aplikace je zdarma pro iOS i Android, je aktivní pro 
celou ČR, můžete odebírat informace i pro více 

samospráv a budete o všem vědět včas ☺ 

OTEVÍRACÍ DOBA POŠTA 
PARTNER JÍLOVIŠTĚ
Pondělí  13:00 - 18:00

Úterý  07:00 - 12:00

Středa  13:00 - 18:00

Čtvrtek  13:00 - 18:00

Pátek  07:00 - 12:00

KONTAKTY:
Obecní úřad Klínec, 
Klínec 138, 
252 10 Mníšek pod Brdy

Úřední hodiny: pondělí 13 – 18 hod., 
čtvrtek 8 – 13 hod.

Tel.: 257 730 306, 776 700 346

E-mail: urad@obecklinec.eu

Internetové stránky: www.obecklinec.eu

Bankovní účet: Česká spořitelna č. účtu: 
0388079359/0800

Starostka: Bc. Markéta Polívková, 
marketa.polivkova@obecklinec.eu, 
úřední hodiny: pondělí 15 – 18 hod.

Místostarostové: Ing. arch. Ondřej Freudl,  
ondrej.freudl@obecklinec.eu, Ing. Radek Hlaváček, 
radek.hlavacek@obecklinec.eu, stavební agenda, 
konzultace dle dohody

MĚSTSKÁ POLICIE
V obci Klínec působí od 1.1.2020 Městská policie 
Mníšek pod Brdy

Non stop telefonní linka: 737 274 227

OBECNÍ KNIHOVNA
Klínec 76 – nad prodejnou, 

vchod ze strany od Velkého rybníka

Otevírací doba:
středa 18-20 hod

sobota 9-11 hod
V knihovně je možné zapůjčit za roční členský poplatek  
50 Kč klasickou i odbornou literaturu pro děti i dospělé. Naše 
knihovna je zařazena do výměnného programu regionálních 
knihoven a knižní fond je tak pravidelně obměňován a doplňo-
ván o nové publikace.

Informace pro občany

SBĚR VYŘAZENÝCH 
ELEKTROSPOTŘEBIČŮ

Vyřazené elektrospotřebiče je možné po celý 
rok odevzdávat po předchozí telefonické 

dohodě na Obecní úřad. 

Kontakt: 776 700 346, 257 730 306

http://www.mirsa.cz
http://www.obecnizpravodaj.eu
mailto:marketa.polivkova@obecklinec.eu
mailto:ondrej.freudl@obecklinec.eu
mailto:radek.hlavacek@obecklinec.eu
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Vážení čtenáři,

v úvodu prosincového čísla klíneckého zpravodaje 
najdete informace k projektům, které plánujeme rea-
lizovat v příštím roce.

V minulém vydání jsem se podrobně věnovala re-
konstrukci krajské silnice. Nyní je již podepsaná 
smlouva s dodavatelem stavby první etapy, s firmou 
Silnice Group a. s. Stavba bude zahájena po ukon-
čení období zimní údržby v dubnu 2024 a zahrnu-
je rekonstrukci silnice III. třídy 1025 od odbočky na 
Všenory po křižovatku u hřiště a dále 0042 od hřiš-
tě přes Klínec, Líšnici až k mostu na Řitku. Podrob-
né informace k dopravním omezením, která budou 
vzhledem k rozsahu stavby značná, budeme včas 
zveřejňovat. Úzce spolupracujeme se Středočeským 
krajem, který je vlastníkem komunikace a hlavním in-
vestorem stavby a snažíme se o to, aby byl průtah 
obcí ve směru na Bojov realizován návazně po do-
končení 1. etapy, tj. v roce 2025.

Oprava hřbitovní zdi – v době, kdy jsme opra-
vu připravovali, poptávali dodavatele a alokovali 
prostředky v rozpočtu pro rok 2024, nás zub času 
předběhl a část zdi spadla. Demolice a výstavba 
nové hřbitovní zdi v celé délce podél krajské silni-
ce proběhne v co nejdřívějším termínu, který nám 
dovolí počasí. Na opravu zdi budeme čerpat dotaci 
ze Středočeského Fondu obnovy měst a obcí. Vý-
stavba nové zdi bude probíhat v souladu se studií 
na zkapacitnění obecního hřbitova, které plánujeme 
v dalších letech.

Revitalizace pomníku padlých a rekonstrukce 
schodů – na tuto akci máme přidělenou dotaci z Mi-
nisterstva obrany, která ale nepokryje všechny ná-
klady projektu, a proto bude část týkající se zvoničky 
odložena do dalších let. Schodiště i pomník navazuje 
na projekt rekonstrukce krajské silnice – 2. etapa. Do 
prostoru u pomníku bude při rekonstrukci krajské sil-
nice přesunuta zastávka autobusu od zbrojnice.

Rychlostní radar – již v těchto dnech probíhá sta-
vební příprava – instalace sloupu pro radar na mě-
ření rychlosti na příjezdu do Klínce od Bojova. Radar 
bude mít funkci čtení SPZ, kamerový systém a bude 
napojen na krajskou dopravní policii. Věříme, že toto 
opatření zvýší bezpečnost v úseku, kde dosud není 
chodník ani veřejné osvětlení.

Rekonstrukce místní komunikace parc. č. 864/1 – 
na tuto akci jsme získali 50% dotaci z Ministerstva 
pro místní rozvoj. Byly provedeny statické zátěžo-
vé zkoušky a připravujeme soutěž na dodavatele 
stavby.

Rekonstrukce Obecního úřadu, knihovny a do-
stavba bytů Klínec 138 – netrpělivě čekáme na vy-
rozumění z Ministerstva pro místní rozvoj, kde máme 
podanou žádost o dotaci a vyhodnocení by mělo být 
zveřejněno koncem tohoto roku.

Svazková škola pod Skalkou – probíhají projekční 
práce, termín dokončení projektu pro Územní roz-
hodnutí a Stavební povolení je 10/2024.

Dostavba vodovodu a veřejného osvětlení v loka-
litě „za kravínem“, vodovodu a kanalizace v centru 
obce v okolí rybníků – bylo vydáno stavební povole-
ní, ale na realizaci nemáme dostatek vlastních pro-
středků, čekáme na vhodnou výzvu pro podání žá-
dosti o dotaci.

ODPADOVÝ SYSTÉM DOOR-TO-DOOR
V minulém čísle klíneckého zpravodaje, zde a v dal-
ších vydáních najdete informace k novému systému 
sběru odpadů, který bude v naší obci zaveden od 
1. dubna 2024.

Důvodem zavádění je plnění nových legislativních 
podmínek v oblasti životního prostředí. Sběr odpa-
dů od domu („door to door“ – „D2D“) má za cíl snížit 
množství odpadů ukládaných na skládku, a naopak 
zvýšit objem vytříděného recyklovatelného odpadu. 
Tento systém je zároveň opatřením k udržitelnému 
nárůstu poplatku za svoz odpadu ve střednědobém 
horizontu. Výzkum provedený na odpadech ze svo-
zového vozu BOS s. r. o. ukázal, že ve směsném 
odpadu stále končí 46 % komodit, které patří do „ba-
revných“ popelnic. Máme tedy dost velký prostor na 
zlepšení a plnění zákonných limitů.

V průběhu prvního čtvrtletí 2024 budeme zdarma for-
mou výpůjčky na 5 let (poté se nádoby stanou majet-
kem občanů), předávat tři nové popelnice na třídě-
ný odpad s barevným rozlišením na madle – žlutá 
na plast, nápojové kartony a kovy, modrá na papír 
a hnědá na bioodpad. 

 

 

 

Informace pro občany
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Informace pro občany

Cílem rozmístění nádob do domácností je zvýšit 
míru třídění tak, abychom na skládku (myšleno 
i spalovnu) ukládali co nejméně odpadu a nezatě-
žovali tak zbytečně životní prostředí a svoje peně-
ženky. A také se snažíme, aby pro vás zvýšené úsilí 
spojené s tříděním bylo co nejpohodlnější a nemu-
seli jste s každým vytříděným odpadem docházet 
příliš daleko! Protože je prokázáno, že čím vzdále-
nější mají lidé kontejnery od domu, tím se snižuje 
jejich ochota třídit. Navíc díky zvýšenému třídění 
plastů, kovů, papíru i skla, pak obec dostává i vyšší 
odměny za třídění od společnosti EKO-KOM, která 
hradí obalovou složku, a ty pak obec může použít 
na doplatek za svoz a likvidaci komunálního odpa-
du, na který musí stále doplácet. A jelikož budou 
všechny popelnice (jak na směsný, tak tříděný od-
pad) opatřeny čipy, bude tak ještě jednodušší iden-
tifikovat množství tříděného odpadu vůči směsné-
mu komunálnímu.

 

JAK BUDE SYSTÉM FUNGOVAT?
Svoz odpadů (s platností od 1. dubna 2024) je na-
plánován tak, že směsný komunální odpad bude 
svážen 1x za 14 dní. Nádoby s bioodpadem budou 
od dubna do konce listopadu sváženy 1x za 14 dní, 
v zimním období, tj. prosinec až konec března pak 1x 
za měsíc. Papír a plast od domu bude svážen 1x za 
měsíc. Každá domácnost si bude moci na Obecním 
úřadě vyzvednout (případně si bude moci na strán-
kách obce stáhnout) svozový kalendář, podle kte-
rého se budou nádoby chystat před dům a barevný 
návod, co do které nádoby patří. Existují také inter-
netové stránky www.kamtovyhodit.cz, kde můžete 
zadat druh odpadu, u kterého si nejste jistí kam patří 
a stránka vám vygeneruje odpověď.

 

NECHCI NÁDOBY U DOMU, BUDETE MI  
ODPAD SVÁŽET JAKO DOPOSUD?
Pokud odmítáte třídit, budete si muset koupit více 
černých popelnic pro komunální odpad, neboť ten 
se bude svážet všem jen 1x za 14 dní. Pokud však 
například využíváte doma kompostér, nebo nepro-
dukujete plastový či papírový odpad, popelnici si 
uschovejte a nemusíte ji využívat, ale třeba se v bu-
doucnu bude hodit, odpadu je čím dál tím více. Není 
tedy povinnost využívat všechny druhy nádob, po-
kud daný odpad vaše domácnost neprodukuje. Upo-
zorňujeme, že popelnice na tříděný odpad, které bu-
deme v průběhu 1. čtvrtletí občanům vydávat, jsou 
hrazené z dotace, kterou poskytuje Ministerstvo ži-

votního prostředí a Evropská unie. Kdo si popelnice 
nevyzvedne, bude si je muset později, až je bude 
potřebovat, platit sám. 

 

ZŮSTANOU V OBCI SBĚRNÁ HNÍZDA?
Sběrná hnízda nadále zůstanou, ale budou počet-
ně omezena. Zmizí z většiny míst a ta, která budou 
zachována, budou všechna pod dozorem kamer, 
jak tomu je nyní již např. u hřbitova nebo u Obec-
ního úřadu. Důvodem omezování počtu sběrných 
hnízd je to, že již nebude potřeba taková kapaci-
ta, neboť každý si bude třídit odpad u svého domu 
a zároveň se tak zamezí jejich zneužívání, jako je 
tomu dosud. 

Jak již bylo avizováno dříve, současně dojde ke 
sloučení některých odpadů, a to již od 1. 1. 2024. 
Do žlutých popelnic se nově budou odkládat kro-
mě plastů i kovy (plechovky od nápojů) a nápojo-
vé kartony. Věříme, že i toto opatření vám usnadní 
třídění odpadu.

POPLATEK ZA ODPAD 
Platby vybíráme ve výši stanovené Obecně závaz-
nou vyhláškou 1/2022 rok zpětně, tj. v období le-
den – březen 2024 budeme vybírat poplatek za ka-
pacitu nádob, kterou jste si objednali na rok 2023. 
Ceník je vyvěšený na webu obce a všichni, kteří 
mají u nás zaregistrovaný e-mail, dostanou výzvu 
k platbě s přesně uvedenou částkou a platebními 
údaji. Pokud si nebudete jistí, neváhejte kontak-
tovat Obecní úřad na telefonu 257 730 306 nebo  
urad@obecklinec.eu. Pro rok 2024 již nebudeme 
vydávat známky na popelnice, všechny nádoby bu-
dou opatřeny čipem pro automatickou evidenci. Čip 
dopředu svozové posádce ohlásí, zda je popelnice 
zaplacená či nikoliv.

Milí sousedé, kamarádi, příští rok nás v Klínci čeká 
řada stavebních i organizačních změn a moc nám 
všem přeji, abychom nejpozději do roka a do dne 
jezdili po nové silnici, chodili bezpečně po nových 
chodnících a přechodech pro chodce, třídili odpad 
a společně užívali výsledky všech projektů, které 
jsem v úvodu popsala.

Šťastné a veselé Vánoce!

Markéta Polívková, starostka
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Ze zasedání Zastupitelstva obce Klínec
Zasedání č. 6/23 dne 25. 9. 2023
• Zastupitelstvo obce schválilo nové znění Sm-

louvy o smlouvě budoucí o zřízení věcného 
břemene a dohody o umístění vedení kabelové- 
ho vedení ČEZ na pozemku parc. č. 903, k. ú. 
Klínec, a současně zrušilo původní smlouvu;

• Schválilo doporučení hodnotící komise a udělilo 
starostce obce pravomoc k podpisu trojstranné 
smlouvy týkající se rekonstrukce krajské silnice 
s vítěznou firmou výběrového řízení na první část 
stavby, SILNICE GROUP a.s. 

Zasedání č. 7/23 dne 18. 10. 2023
• Zastupitelstvo obce rozhodlo o pořízení Změny 

č. 2 Územního plánu Klínec zkráceným postu-
pem, která bude zahrnovat projednání úprav 
podmínek pro využití ploch individuální rekreace 

v lese, zkapacitnění obecního hřbitova včet-
ně ploch pro parkování, změny využití objek-
tu bývalé farmy na (soukromou) základní školu 
a převod ÚP Klínec do jednotného standardu dle 
platného zákona;

• Schválilo uzavření Smlouvy o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného břemene a dohody o umístění 
přípojky elektrického vedení na pozemku parc. 
č. 801/1, k. ú. Klínec;

• Schválilo Dodatek č. 1 Plánovací smlouvy 
k územní studii Klínec US2 – bydlení naproti hřiš-
ti a dále Smlouvu o advokátní úschově, kterou je 
upravena výplata peněz od investora lokality na 
účet obce.

Archiv zápisů ze zasedání zastupitelstva naleznete 
na www.obecklinec.eu v nabídce Obec/Usnesení 
a zápisy.
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Život v obci

V sobotu 9. prosince se před hasičskou zbrojnicí 
uskutečnily tradiční vánoční trhy. Na zavedenou ad-
ventní akci si i přes nepříznivé počasí našlo cestu 
nemálo spoluobčanů, a přišlo i několik těch přespol-
ních.

Ve stáncích jste si mohli nakoupit především deko-
rační předměty s vánoční tématikou, k dostání byly 
ale třeba i vonné svíce, sušené plody, med, zimní ru-
kavice či šály. Hasiči pro návštěvníky akce přichystali 
pestré občerstvení, nechyběla klobása, párek v ro-
hlíku, cukrářské výrobky ani alkoholické a nealkoho-

lické nápoje. V sále zbrojnice byla pro nejmenší děti 
připravena výtvarná dílna s vánočním zaměřením.

Po setmění nám děti ze školky zazpívaly pásmo vá-
nočních písniček. To ale ještě nebyl konec. Letošním 
vyvrcholením akce bylo otevírání adventního kalen-
dáře s hodnotnými cenami, které završilo sváteční 
sousedské setkání.

Další fotografie z akce naleznete na: 
www.fotoklinec.rajce.net.

Jaroslav Volf

Klínecké vánoční trhy
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TJ Klínec

V sobotu 7. října se v klínecké tělocvičně uskuteč-
nil třetí ročník nohejbalového turnaje trojic. Turnaj je 
pojmenovaný po kapelníkovi a zakladateli legendár-
ní country skupiny Mustangové. František Prošek 
byl nejen autorem hudby a textů, ale také zpěvníku 
pro mateřské a základní školy. Byl sportovcem tělem 
i duší.

Sobotního klání se účastnilo celkem šest družstev. 
Sešli se tady hráči jak z Klínce, tak ze vzdáleněj-
šího okolí. Hrálo se systémem každý s každým na 
dva vítězné sety, přičemž při vyrovnaném zápase 
rozhodoval až zkrácený třetí set. V celkem patnácti 
utkáních tak spolu generačně různorodá tříčlenná 
družstva poměřila navzájem svoje síly a podle vý-
sledků jednotlivých utkání se potom určilo konečné 
pořadí. Záleželo tedy na každém setu, ba na kaž-
dém bodu. 

Všechny zápasy byly bojovné, hrály se v plném 
nasazení a hráči předváděli v průběhu celého od-
poledne skvělé zákroky. Občas se sice něco ne-
povedlo, ale i to ke sportu patří a kdo nic nedělá, 
tak ani nic nezkazí. Celý turnaj doprovázela přátel-

ská atmosféra a perfektní organizace. Hráči byli po 
celou dobu podporováni diváky i právě nehrajícími 
hráči z galerie, kde pro ně bylo přichystáno bohaté 
občerstvení.

Vítězem letošního ročníku turnaje se stalo družstvo 
ve složení: Lukáš Ťuik, Jan Kraus a Štefan Matejčík.

Sportu zdar a nohejbalu zvlášť.

Jaroslav Volf

Nohejbalový turnaj 
Františka Proška

František Prošek (z bookletu CD Mustangové – Táta)

Vítězný tým turnaje během jednoho z utkání



8

Život v obci

V neděli 12. listopadu se v Klínci konal osmý roč-
ník zavedeného běžeckého závodu. Jako tradičně 
byl závod rozvržen do více kategorií, aby se ho mohl 
zúčastnit opravdu každý, i začínající běžec. Podzim-
ní kolo přilákalo na start klíneckého běhu celkem na 
šest desítek závodníků všech kategorií.

Podle zavedeného zvyku byly krátké tratě pro mladší 
děti vytyčeny na fotbalovém hřišti, pro starší děti po-
tom na polní cestě do Trnové. Běžci byli tentokrát od-
měňováni zdravou stravou, při vyhlašování výsledků 
dětských kategorií dostaly děti na prvních třech mís-
tech vždy diplom a pomelo.

Po vyhlášení výsledků v dětských kategoriích přišly 
na řadu dlouhé tratě pro juniory a dospělé závodníky. 
Již v komorní atmosféře postupně odstartovali zá-
vodníci na tratě o délce 3,4 km a 9,4 km. Ty byly ve-
deny rozmanitou okolní přírodou po polních a lesních 
cestách mezi Klíncem a Trnovou, se startem i cílem 
na fotbalovém hřišti.

Byli jsme svědky úchvatného sportovního výkonu 
vítěze kategorie muži nad 18 let, mladého Marti-
na Růžičky, který zaběhl královskou devítku v čase 
33 minut a 28 sekund. Vyhlášení vítězů pak na hřišti 
probíhalo už se soumrakem, po doběhnutí posled-

ních závodníků. Stejně jako děti, tak i běžci v dospě-
lých kategoriích byli odměněni kromě diplomu zdra-
vou stravou, ananasem a pomelem.

Více fotografií ze závodu naleznete na: 
www.fotoklinec.rajce.net.

Jaroslav Volf

Běžecký závod Velká klínecká
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Život v obci

Vážení spoluobčané,

řady našich důchodkyň pomalu řídnou přesto, že 
jsme některé ženy oslovily, zda by neměly zájem 
mezi nás přijít.

Získaly jsme 2 nové členky, ale čtyři již odešly do 
domů s pečovatelskou službou, anebo je nemoc 
poutá doma. Přesto zbylá část se snaží zúčastňovat 
akcí, které pořádá OÚ Klínec, TJ Klínec, Sbor dob-
rovolných hasičů, popřípadě akcí v okolních obcích.

Na jaře jsme navštívily „Mořský svět“ v Holešovicích. 
V květnu nás oslovili z MÚ v Mníšku pod Brdy, zda 
bychom měly zájem se účastnit jejich výletů, v pří-
padě, že budou volná místa. Pozvánky rozesílá také 
náš úřad Mobilním rozhlasem. Velmi rády jsme tuto 
nabídku přijaly. Organizace výletů je podpořená 
z programu OPZ+ Evropské unie přes MAS Hřebeny, 
MÚ platí autobus a účastníci pouze vstupné.

V květnu jsme s nimi navštívily zámek Veltrusy, který 
v roce 2002 zasáhly povodně, ale dnes už je v pořád-
ku. Na zpáteční cestě, po dobrém obědě, jsme se za-
stavili v obci Zájezd u Kladna na prohlídku malé ZOO. 

V červnu to byla prohlídka kostela Svatého Václava 
v Mníšku s výkladem o jeho historii. Koncem červ-
na pak návštěva areálu na Skalce, který letos slavil 
330 let. Tento areál má poustevnu, kde působil Kar-
dinál Vlk, Klášter, kde se pořádají výstavy a kultur-

ní akce, Křížovou cestu. Tyto objekty byly opraveny 
a zbývá opravit kostelík Máří Magdaleny, který posta-
vil stavitel Dientzenhofer. Při návštěvě dvou kultur-
ních památek v Mníšku jsme získaly zajímavá data 
o tomto městě, do jehož regionu Klínec také patří.

V září výlet na výstavu „Zahrada Čech“ v Litoměři-
cích a návštěva zámku Libochovice, dále pak to byla 
přednáška Městské police na téma „Jak chránit seni-
ory před podvodníky“.

V říjnu výlet do Kutné Hory na prohlídku chrámu Sva-
té Barbory, návštěva rozhledny Kaňk s výhledem na 
Kutnou Horu. Dále pak prohlídka cirkusového zimo-
viště pro vysloužilá zvířata, samozřejmě s dobrým 
obědem. Koncem října pak účast na pálení vatry 
u příležitosti 105let založení Československé repub-
liky a vzpomínka na prezidenta T.G. Masaryka. Tuto 
akci pořádal 7. okrsek dobrovolných hasičů. 

Je ještě jedna akce, které se účastníme a to „ Hrátky 
s pamětí “ pořádaných pravidelně naší obcí.

Klub žije z členských příspěvků 50 Kč na člena 
a finančního příspěvku z rozpočtu obce Klínec. Jsme 
vděčni, že se můžeme účastnit akcí, které pořádá 
město Mníšek pod Brdy, a znovu sdělujeme, že se 
scházíme 1. středu v měsíci v klubovně hasičské 
zbrojnice. 

    Marta Bauerová

Od 1. října 2023 lze požádat o Příspěvek na by-
dlení za 3. čtvrtletí letošního roku (červenec až 
září).
Do žádosti se uvádějí příjmy a náklady za výše uve-
dené období. Za náklady lze považovat například 
nájemné, zálohy a doplatky za elektřinu nebo plyn, 
vodné a stočné, poplatek za odpady a podobně. 

Příspěvek na bydlení (dále jen PnB) je sociální 
dávka, která má pomoci rodinám nebo jednotliv-
cům s nízkými příjmy pokrýt jejich náklady na byd-
lení. Může se přitom jednat o bydlení v nájemním 
nebo družstevním bytě, v bytě v osobním vlastnic-
tví nebo o bydlení v rodinném domě. 

Od roku 2022 může vzniknout nárok na PnB rovněž 
vlastníku stavby pro individuální či rodinnou rekreaci.

Kdo má nárok žádat?
Nárok na příspěvek na bydlení má vlastník bytu nebo 
osoba, která byt užívá na základě služebnosti (věc-
ného břemena) nebo nájemce a podnájemce celého 
bytu, jestliže 30 % příjmů rodiny nestačí k pokrytí 
nákladů na bydlení a zároveň těchto 30 % příjmů 
rodiny je nižší než příslušné normativní náklady 
stanovené zákonem. 

Kontakt
Pro více informací se obraťte na tel.: 739 735 447, 
nebo přijďte osobně na MÚ Mníšek pod Brdy, kde 
vám pomůžeme se sepsáním žádosti a přílohami. 

Lukáš Říha, sociální pracovník 
Města Mníšek pod Brdy

Klub seniorů

Od října můžete žádat o Příspěvek na bydlení
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Informace pro občany
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Co se děje kolem nás

Nová prodejna optiky v Mníšku
V říjnu byla v Mníšku pod Brdy otevřena nová pro-
dejna oční optiky Optimum Optik. Nachází se v ulici 
Pražská čp. 25, mezi náměstím F. X. Svobody a Pa-
sáží Pražská. Otevírací doba je od pondělí do pátku 
od 9 do 17 hodin.

Prodejna nabízí široký sortiment brýlových obrub. 
Klasické, extravagantní, nenápadné vrtané obruby, 
vázané, titanové, plastové retro, dětské sluneční 
a dioptrické, sportovní sluneční s dioptrickou vlož-
kou, sluneční s polarizačním filtrem, sluneční brýle 
s možností vsazení dioptrického skla a klasické slu-
neční. Nabízí též kontaktní čočky a k nim potřebné 
příslušenství.

K nabízeným službám optiky patří vyšetření zraku 
zkušeným optometristou, zajištění opravy a úpravy 
brýlí, čištění ultrazvukem či letování obrub. Stálým zá-
kazníkům je poskytován základní servis brýlí zdarma.

Nákupní park v Lipencích 
Omluva čtenářům zpravodaje
V minulém vydání zpravodaje jsem uváděl, že v Li-
pencích otevírá ve středu 11. října nové nákupní cen-
trum, leč k otevření nakonec došlo o více než měsíc 
později. Těm z vás, kteří hned po uvedeném termínu 
vážili cestu do Lipenců za nákupy do nového centra, 
se omlouvám. Informaci o termínu otevření centra 
jsem tehdy přebíral z oficiálních webových stránek 
MČ Praha-Lipence. Důvodem nedodržení plánova-
ného data bylo prodloužení termínu připojení objektu 
k elektřině ze strany společnosti PRE.

Nové nákupní centrum v ulici Josefa Houdka se ve-
řejnosti otevřelo až ve středu 22. listopadu. Nabízené 
služby zůstaly stejné: supermarket Albert, drogerie 
Teta, Super Zoo, bistro Asian Wok, Traficon, nehtové 
studio a samoobslužná myčka aut.

Žabovřeská ul. na Zbraslavi průjezdná
Po více než roce je konečně zprovozněna v celé dél-
ce ulice Žabovřeská na Zbraslavi. Od 11. listopadu 
bude plně obnoven provoz. Všechny linky MHD se 
vrací na své původní trasy. V následujících dnech až 
do vánočních svátků mají probíhat ještě některé do-
končovací práce, kvůli nimž bude dočasně zrušena 
autobusová zastávka „Kostrounek“ ve směru na Li-
pence. 

Uzavírka ulice Žabovřeská si vyžádala značná do-
pravní omezení, se kterými souvisely odklony linek 
MHD a která měla značný vliv na provoz v širším 
okolí ulice. Celková rekonstrukce komunikace probí-
hala v několika etapách a zahrnovala především re-
konstrukci povrchů vozovky a chodníků, rekonstruk-
ci vodovodu, kanalizace, plynovodu, elektrické sítě 
a nové autobusové zastávky.

Krátce z okolí
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Co se děje kolem nás / TJ Klínec

Začíná stavba podchodu u Baní
Nebezpečný přechod pro chodce na čtyřproudé Stra-
konické u Baní v dohledné době zmizí. Pražská TSK 
podepsala smlouvu o vybudování podchodu na frek-
ventované výpadovce na okraji Prahy, který nahradí 
současný přechod pro chodce v sousedství čerpací 
stanice MOL.

Ještě letos mají začít přípravné práce na přeložkách 
inženýrských sítí, které mají být provedeny během 
zimy, a na jaře by měla navázat samotná realizace 
podchodu pro pěší a cyklisty. Hotovo má být do jara 
2025.

Do soutěže se přihlásili celkem čtyři uchazeči, rozho-
dovala cena, doba stavby, ale i nabízená šířka jízd-
ních pruhů během realizace. Nabídková cena dosáh-
la téměř 109 milionů korun, jako termín dokončení 
se uvádí 470 dní, stavět bude Subterra z koncernu 
Metrostav. Zajímavostí je, že původně se na místě 
zvažovalo vybudování nadchodu.

Předčasný Silvestr v Mníšku
Město Mníšek pod Brdy zve na rozloučení s ro-
kem 2023. Pokud byste se chtěli s končícím rokem 
rozloučit dříve, tak můžete v sobotu 30. prosince 
v 17 hodin zavítat na náměstí F. X. Svobody, kde 
bude čekat svařené víno, k poslechu hrát kapela 

Bandarend a hymnu zazpívá Zora Jandová. Vše vy-
vrcholí v 18.00 h slavnostním ohňostrojem.

Výstavy v blízkém okolí
Ve Všenorech v Kulturním domě (ulice Květoslava 
Mašity 294) probíhají do 31. 1. 2024 dvě výstavy. 
První výstava s názvem Jan Maget – Ilustrace, 
známky, portréty je volně přístupná v prostoru Lite-
rární kavárny. Jan Maget je malíř, ilustrátor a grafik, 
který žije ve Všenorech a je mimo jiné autorem mno-
ha poštovních známek. Druhou výstavou je Móda 
pro Barbie, výstava oblečků. Návrhy a ušití reali-
zovaly Dáda Vokurková a Blanka Malinová. Zde je 
vstupné v rámci vstupného do Muzea Všenor: do-
spělí 50 Kč, děti 6–15 let, senioři nad 60 let a ZTP 
30 Kč. Běžná otevírací doba Muzea je od středy do 
neděle 14–18 h.

Na Zbraslavi v galerii Městského domu (ulice U Malé 
řeky 3) probíhá až do 4. 1. 2024 tradiční Výstava 
betlémů ze sbírky pana Františka Kadlečka. Otevře-
no je ve výpůjční době knihovny a při akcích. Běžná 
výpůjční doba knihovny je pondělí a středa 8–18 h, 
úterý 12–16 h, čtvrtek 12–18 h. Vstup by měl být 
zdarma.

připravil Jaroslav Volf

TJ Klínec, z. s. – výsledky soutěží kopané podzim 2023
A tým TJ Klínec

OFS Praha-západ, A3A, IV. třída, skupina A
Tým TJ Klínec se po podzimní části umístil na posledním, 8. místě se 
ziskem 7 bodů, s bilancí 2 vítězství, 1 remíza, 7 proher a skóre 15:42.

5. kolo 3. 9. NE TJ Klínec – AFK Radlík 1:5

6. kolo 9. 9. SO TJ Slavoj Davle – TJ Klínec 5:0

7. kolo 17. 9. NE TJ Klínec – FK Slavoj Řevnice 1:7

1. kolo 24. 9. NE TJ Slovan Hradištko B – TJ Klínec 5:0

2. kolo 1. 10. NE TJ Sokol Slapy – TJ Klínec 2:4

3. kolo 8. 10. NE TJ Klínec – TJ Tatran Kamenný Přívoz 2:2

4. kolo 15. 10. NE TJ Sokol Bojanovice – TJ Klínec 6:2

8. kolo 22. 10. NE TJ Klínec – TJ Slovan Hradištko B 3:2

9. kolo 29. 10. NE TJ Klínec – TJ Sokol Slapy 2:3

10. kolo 5. 11. NE TJ Tatran Kamenný Přívoz – TJ Klínec 5:0
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TJ Klínec

Mladší přípravka TJ Klínec / TJ Jíloviště
OFS Praha-západ, H1D, Okresní přebor, skupina D (turnajovým způsobem)

Sdružený tým mladší přípravky TJ Klínec a TJ Jíloviště se po základní části umístil  
na 3. místě se ziskem 14 bodů, s bilancí 4 vítězství, 2 remízy, 6 proher a skóre 36:83.

Okresní přebor, skupina Q – nadstavba (turnajovým způsobem)
V nadstavbě mladší přípravka zatím odehrála dva turnaje (tj. 6 utkání) a v průběžné tabulce 
je na 3. místě se ziskem 8 bodů a skóre 26:21.

1. kolo 2. 9. SO TJ Klínec / TJ Jíloviště – Povltavská FA B 6:4

TJ Klínec / TJ Jíloviště – Povltavská FA A 1:15

TJ Klínec / TJ Jíloviště – FK Mníšek pod Brdy 5:5

2. kolo 9. 9. SO TJ Klínec / TJ Jíloviště – Povltavská FA B 4:2

Povltavská FA A – TJ Klínec / TJ Jíloviště 10:0

FK Mníšek pod Brdy – TJ Klínec / TJ Jíloviště 5:5

3. kolo 16. 9. SO TJ Klínec / TJ Jíloviště – Povltavská FA B 5:3

TJ Klínec / TJ Jíloviště – Povltavská FA A 0:13

FK Mníšek pod Brdy – TJ Klínec / TJ Jíloviště 4:2

4. kolo 23. 9. SO Povltavská FA B – TJ Klínec / TJ Jíloviště 2:5

TJ Klínec / TJ Jíloviště – Povltavská FA A 0:12

FK Mníšek pod Brdy – TJ Klínec / TJ Jíloviště 8:3

1. kolo 7. 10. SO SK Vrané nad Vltavou – TJ Klínec / TJ Jíloviště 6:0

TJ Klínec / TJ Jíloviště – Povltavská FA B 2:2

TJ Kamenný Přívoz / FC Jílové A – TJ Klínec / TJ Jíloviště 4:4

2. kolo 14. 10. SO TJ Klínec / TJ Jíloviště – SK Vrané nad Vltavou 4:6

Povltavská FA B – TJ Klínec / TJ Jíloviště 1:6

TJ Kamenný Přívoz / FC Jílové A – TJ Klínec / TJ Jíloviště 2:10

5. kolo 3. 9. NE SK Slavia Jesenice B – TJ Klínec / TJ Jíloviště 12:9

6. kolo 8. 9. PÁ TJ Klínec / TJ Jíloviště – TJ Kamenný Přívoz / FC Jílové 5:9

7. kolo 16. 9. SO TJ Slovan Hradištko – TJ Klínec / TJ Jíloviště 2:16

8. kolo 23. 9. SO TJ Klínec / TJ Jíloviště – FK Lety 23:3

9. kolo 3. 10. ÚT FK Mníšek pod Brdy A – TJ Klínec / TJ Jíloviště 8:10

1. kolo 7. 10. SO TJ Sokol Dobřichovice A – TJ Klínec / TJ Jíloviště 34:2

2. kolo 14. 10. SO TJ Klínec / TJ Jíloviště – TJ Viktoria Vestec B 3:10

3. kolo 22. 10. NE FK Slavoj Řevnice – TJ Klínec / TJ Jíloviště 18:1

4. kolo 28. 10. SO TJ Klínec / TJ Jíloviště – SK Olympie Dolní Břežany B 2:16

Starší přípravka TJ Klínec / TJ Jíloviště
OFS Praha-západ, G1B, Okresní přebor, skupina B

Sdružený tým starší přípravky TJ Klínec a TJ Jíloviště se po podzimní části umístil na  
8. místě v desetičlenné skupině se ziskem 9 bodů, s bilancí 3 vítězství, 6 proher a skóre 71:112.
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Rozhovor

O myslivcích koluje spousta vtipů a leckdo má 
vůči myslivosti předsudky. Jiří Fořt, nový nájem-
ce honitby v katastru Čisovic a okolí, je důkazem, 
jak moc se zlé jazyky pletou. Ačkoliv jeho úkolem 
je střílet zvěř, sálá z něj láska k přírodě a respekt 
ke všem živým tvorům v „rajónu“. Například o di-
vokých prasatech ví snad všechno. Pokud z nich 
máte strach, nebo se naopak nebojíte prošmejdit 
les do poslední křovinky, čtěte dál.

S podzimem přibylo míst rozrytých od prasat – 
klidně i podél plotů v ulicích. Mám se bát, že je 
potkám?
Prase sice jako všechna divoká zvířata funguje podle 
principu bojuj, nebo uteč, akorát ono o vás ví mno-
hem dřív než vy o něm, a pokud neutíká, tak se vás 
spíš jen nebojí. Nemusíte se bát, že když zůstane, 
chce zaútočit. Prase divoké je velice inteligentní 
a snadno vyhodnotí, jaké nebezpečí pro něj před-
stavujete. I proto se prasata na podzim, v čase růz-
ných naháněk, stahují blíž k obydleným místům, kde 
je pro ně bezpečno. Zvířata už si na mnohé zvykla. 
Jsou skutečně chytrá. Myslivce, který se potichu plíží 
někde v houštinách, si k sobě nepustí blíž než na 
300 metrů, zatímco pokud vy půjdete kolem i s kři-
čícími dětmi, zůstane tam, kde je. I přesto bych se 
k nim nesnažil přiblížit.

Takže není důvod se bát?
Prase může být nebezpečné na jaře, kdy má selata. 
Ani pak bachna nezaútočí hned, jednou dvakrát vás 
varuje, dělá „kravál“ a chce vás vyděsit. Rozumný 
člověk se otočí a jde pryč. Ona nemá ani tendenci 
za vámi utíkat. Pokud tedy nechcete chytat sele, pro-
tože jak začne pištět, je zle. Na to si dávejte pozor 
i u volně se pohybujících psů. Pokud nějaký zaúto-
čí na selátko a třeba ho jen zmáčkne, sele zapiští 
a okamžitě je tam bachyně. Ta pak může na psy úto-
čit i preventivně, když jdou kolem. Zažil jsem jeden 
případ, kdy bachna ležela v křoví u pěšiny. Chodili 
tam lidé, koně, nic, ale jakmile procházel někdo se 
psem, startovala.

Teď obletělo internet video, kde se cyklista bránil 
praseti vlastním kolem, ale ono se pořád chtělo 
dostat k němu – prase tedy chtělo jen svačinu?

Jednoznačně to bylo ochočené prase, protože po-
kud by chtělo zaútočit, je to v mžiku hotové. Pán by 
nejspíš ani nestihl z toho kola slézt. Prase ochočíte 
stejně snadno jako psa. Je to stádní zvíře, žije v ro-
dinách a za tu rodinu pak považuje i vás. Stalo se, 
že si někdo ochočil bachyni tím, že vyhazoval zbyt-
ky k plotu. Ona se tam pak naučila chodit, porodila 
jim tam selata, která si mohli chodit i drbat. Ochočili 
si zvíře zvenku, ale za mě to rozhodně není dobrý 
nápad. Sám jsem měl doma ochočené prase, které 
jsme zachránili, když při honu střelili bachyni. Ono 
není zlé, ale chová se k vám stejně jako k praseti. 
Jenže stokilové prase se do vás opře jako stopade-
sátikilový chlap polovinou síly. Dítě povalí jako nic. 
I pro dospělého jsou to obrovské rány do nohou, mu-
síte k nim chodit jen ve vysokých holínkách, protože 
jak jim koukají ty klektáky, můžou vám snadno rozpá-
rat nohu, i když vás chtěl čuník jen poškrábat, jako si 
to prasata dělají mezi sebou. Jenže prase má silnou 
kůži a štětiny. Býval to velký problém i v oborách, kde 
si prase zvyklo na lidi, a pak si chodilo pro svačiny. 
Jenže někoho, kdo to neví, to může vyděsit a může 

Jiří Fořt: Prase je to nejchytřejší 
zvíře, které tu můžete potkat
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dojít ke zranění. Ochočená divoká zvířata patří do 
lesní zoo, maximálně do obory, ale nemůžete takové 
prase volně pustit mezi lidi.

Proč jsou vlastně prasata tak přemnožená?
Na to má vliv více faktorů. My tady u nás si určitě 
nemůžeme stěžovat na velké lány polí, ale zase jsou 
kolem lesy, kde se nám prasata snadno skryjí a zase 
přijdou. V čistě lesních honitbách prase nepáchá 
takové škody a při společných lovech z nich plyne 
i zisk, za lov i za zvěřinu. Na polích ale dělají velké 
škody. Naopak nám na polích tolik nevadí vysoká, 
ale v lesích představuje problém, protože dokáže 
zničit i čtyřicetiletý porost. Navíc oblast kolem Pra-
hy je plná starých pozemků, zahrad a zanedbaných 
míst, a to je pro prasata naprosto ideální. V Mníšku 
chodí prasata kolem zámeckého rybníku, protože 
tam mají kde být a nikdo je nemůže střelit, aniž by 
nepřišel o zbrojní průkaz. Navíc nás myslivců, kteří 
suplujeme přirozeného predátora, není ani tolik. Jsou 
dnes samozřejmě i střelci, lidé s loveckou zbraní, 
kteří se ale nezapojují do aktivit mysliveckých spol-
ků. Od nich nemůžete čekat víc, než že budou střílet 
zvířata. Není ani jisté, že trefí dobře. 

Pokud vím, problémy dělá i to, že se střílejí nej-
větší kusy, přitom by se mělo začít od selat. Proč?
Dostáváme instrukce, abychom stříleli všechno, ale 
střelit bachyni od selat, to myslivec neudělá. Bachy-
ně je krmí, v zimě je zahřívá, pokud ji střelíte, ta se-
lata uhynou hlady nebo umrznou. Tohle člověk, který 
má rád přírodu, přece nemůže udělat. Musí se začít 
od selat. Navíc pokud zastřelíte hlavní bachyni, která 
vede celou tu rodinu, je to jako když zastřelíte v mafii 
kápa – nastane naprostá anarchie. Máma vodí celý 
rok selata na určitá místa, kde je žrádlo. Když se ro-
dina rozpadne, začne každá její dcera vodit jinak. My 

pak nehlídáme jedno stádo, ale rovnou tři. Navíc ta 
selata nevědí, kde jinde najít něco k žrádlu, takže na 
tom poli zůstávají co nejdéle a nadělají mnohem vět-
ší škodu – na nově osetém poli vyhrabou všechno do 
posledního zrníčka. Když střelíte sele, stádo se třeba 
dva dny nevrátí, pak přijde znovu, střelíte sele, dva 
dny je klid a tak dále. Když střelíte hlavní bachnu, 
vrací se vám třeba po dvou hodinách jiná dcera se 
selaty. Navíc pokud je špatný rok a prasata hledají 
obživu právě na osetých polích, bachna nepustí do 
chrutí všechny své dcery.

Takže ta největší bachyně funguje jako určitá an-
tikoncepce?
Ano. U prasat se to má tak, že stádo, rodinu, tvoří 
většinou máma a její dcery. Chodí to tak, že bach-
na porodí selata a pokud o žádná nepřijde, vytvoří 
se rodina. Na podzim přijdou kňouři na páření, vy-
ženou ty mladé, kňourci už pak chodí sami, holky se 
zase vrátí. Velí jim jejich matka, která na jaře opět 
metá selata. Na podzim, až zase přijdou kňouři, tak 
už bachna nechá nakrýt i své dcery – tedy záleží, 
jaký je rok. Pokud je dostatek potravy nechá nakrýt 
všechny, pokud je horší rok, tak jen některé. Pokud 
tam ale není, nakryjí se úplně všechny. Tím se zase 
počet divočáků zvýší, a ještě jsme si zkomplikovali 
odlov. Musí se na to pohlížet jako na celek, nejen 
jako na největší flákotu.

Napadá mě – mají obyčejní psi tendenci útočit na 
divočáky? U srnek se to stává…
Stává se to, ale chytrý pes se poučí a už to neudělá, 
a hloupý bude často na veterině. Znám jeden případ, 
kdy se majitel chlubil, že zvěřinu nekupuje, že pes 
vždycky strhne prase. Ale za pár let mu prase psa 
rozpáralo a bylo po všem. Prase na psa zaútočí spíš 
než na člověka. Pes je pro ně nebezpečný predátor, 
navíc v silové nevýhodě. Menší divočák bude mít tře-
ba šedesát kilo, pes třicet. Navíc prase ryje hlavou 
v zemi a za noc zdolá desítky kilometrů, je mnohem 
osvalenější než pes, který jde jednou denně na pro-
cházku. Další průšvih je, že k napadenému psu po-
běží jeho pán, bude se ho snažit chránit a bude zle.

Tedy psa mít buď na vodítku, nebo ho nepouštět 
tam, kam nevidím. Tam bychom nejspíš neměli 
lézt ani my lidé, že? 
Zejména houbařům doporučujeme, aby nelezli do 
křovin, kde se můžou prasata schovávat. Problém je, 
když prase překvapíte. To sice není tak jednoduché, 
ale nechte zvěři nějaký prostor. Pokud vidíte prase, 
zatleskejte, ať se na vás otočí, vidí vás, poodejde si. 
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Můžete při procházce preventivně občas zacinkat klí-
či, pokašlat, nebo být jinak slyšet. Zejména večer je 
to dobré znamení i pro nás myslivce, že v lese někdo 
je. Jediný, kdo neodejde, je bachyně s úplně novoro-
zenými selaty, protože tak do dvou týdnů není mož-
né, aby selata sama někam šla. A bachyně si je pak 
bude chránit. To samé se může stát u raněného divo-
čáka. Ale zase – ten se schovává tam, kde je voda, 
chladí si ránu. U nás v Líšnici třeba v mokřadech tam 
za kamenem na paměť bitvy, co nebyla. Tam se sta-
hují i raněná zvířata od sousedů, která ujdou klidně 
pět šest kilometrů. Pokud můžete, nechoďte tam.

Tedy bát se jít po polní cestě kvůli prasatům ne-
musím, ale snažit se k nim dostat blíž bych asi 
neměla…
Nechá vás projít kolem sebe třeba na tři metry a ni-
jak si vás nebude všímat. Vždyť ani my myslivci se 
kvůli nim nebojíme chodit do lesa a není to proto, že 
máme zbraň, ale proto, že prase nemá zájem nám 
jakkoliv ublížit. Na hrdinu si ale nehrajte a nesnažte 
se jít co nejblíž, protože pak můžete být zaskočení, 
kolik jich kolem vás je. Prase je ve všem lepší než 
člověk, lépe slyší, vidí, cítí. Věřte mi, prase je asi to 
nejchytřejší, co v lese potkáte.

Z jiného soudku: jedním z problémů, které musíte 
řešit, jsou i neukáznění lidé, kteří chodí do lesa 
v čase naháněk, ačkoliv ty jsou předem oznáme-
né třeba i SMS rozhlasem…
90 % lidí pochopí, že když se někde střílí, je to ne-
bezpečné a mají jít pryč. Ale pak přijde třeba jezdec 
na koni, že tamtudy jezdí vždycky. Povídají si s námi, 
jsou v klidu. Neříkám, že bychom je omylem zastřeli-
li, ale co může udělat takový kůň, když uslyší výstřel? 
Splaší se, jezdec spadne, rozbije si hlavu o kámen 
a neštěstí je na světě. To samé i pejskaři. Střelba má 
sice svá pravidla. Myslivec musí mít jistotu, že rána 
půjde do země nebo jinak bezpečného prostoru. Ni-
kdy nestřílíme na horizont nebo někam, kde není vi-
dět, nevystřelíme také, dokud si nejsme naprosto jis-
tí, na co míříme. To si nikdo nedovolí. I kdyby se nic 
nestalo, tak je to obrovská ostuda, pochybení, které 
se s vámi ponese ještě dlouho, kolegové vám to bu-
dou pořád připomínat, bude se to ještě deset let vy-
právět v hospodě, to vám ješitnost nedovolí. (smích)

Jak je to ale s těmi psy? Může je myslivec zastře-
lit, pokud běhají v lese na volno?
Při naháňce asi není potřeba se bát, že vám psa za-
střelíme, spíš že se lekne, uteče a ztratí se. Zastře-
lit psa může jedině myslivecká stráž v jasně daných 

případech. Vím, že se to o myslivcích vypráví, ale 
věřte, že i my je máme jako děti. Nikdy bychom úmy-
slně psa nezabili. Traduje se to z dávných dob, kdy 
bylo všude hodně toulavých psů, kteří v lesích ško-
dili, ale to už dneska dávno neplatí. Vím o případu, 
který se stal poměrně nedávno, kdy myslivec zastřelil 
potmě psa někde u cyklostezky, ale on se jako mysli-
vec vůbec nezachoval. Myslivec nikdy nestřílí, pokud 
si není jistý, na co střílí. Víte, ono se pak ukázalo, 
že pes byl od majitelky taky dál, než udávala, a ve 

Rozhovor
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tmě ho nemohla vidět. Byla to nezodpovědnost obou 
stran a doplatil na to chudák pes.

A co naopak – co když můj pes strhne zvěř? Mám 
se bát pokuty?
Rozhodně se nebojte nám to oznámit. Pokud bude 
člověk trošku pokorný, myslím, že se vždycky dá 
domluvit. My jsme taky lidé, nebudeme vás soudit, 
protože i naši psi občas něco provedou. Když je to 
poprvé, nic se nestane. Také jde o to, k čemu vlast-
ně došlo. Někdy pes tu zvěř jen kousne a pak záleží 
také kam a jak. Otevřená rána na místě, kam si zvíře 
samo dosáhne a olíže se, není takový problém, jako 
rána na hřbetě, kde dojde snadno k zánětu a zvíře 
rychle ochrne. Prasata jsou o něco odolnější, ta pře-
žijí strašné věci – kolega zrovna střelil prase, které 
ani nepůsobilo nějak raněně, ale ukázalo se, že bylo 
kdysi střelené tak, že mělo prostřelená játra a přeru-
šené tlusté střevo i močovou trubici, ale rána se mu 
zapouzdřila a na boku se mu vytvořil konečník a ono 
kálelo bokem. Se srnčím je to složitější, to je citlivěj-
ší. Každopádně ale vždy volejte, abychom mohli stav 
zvěře posoudit a postarat se o to.

Pokud srazím nějaké zvíře autem?
Pokud nemáte kontakt na myslivce, volejte policii. 
Tady kolem – Čisovice, Bojov, Klínec, Líšnice – volej-
te mě: 720 981 250, nebo našeho hospodáře Vlastu 
Lizánka: 776 469 500.

Jak se lesy kolem nás mění, co se druhů zvířat 
týče?
Teď se tu objevují jeleni, pro které tu vlastně ani ne-
jsou podmínky, a množí se daňci, což je problém pro 
srnčí, kterou vyhání. Škodí nám tu přemnožená kuna, 
což se podepisuje na úbytku veverek. Problém je, že 
se drží v obydlených oblastech, kde už ji lidé nehubí 
kvůli slepicím jako dřív a nepřijde tam ani žádný její 
predátor. Třeba výr velký, který tu údajně ve skalách 
žije, ale já ho nikdy neviděl. Sov je ale slyšet v lese 
čím dál víc – puštíci, sýčci, na golfu v Líšnici vyvedl 
mladé i kalous ušatý. Zahlédnout můžete krahujce, 
jestřáby. Z těch vzácnějších ptáků tu teď máme dud-
ka, na Hvozdnici hnízdívá čáp černý. A nově se tu 
objevila i čejka.

Nejsem myslivec, ale chtěla bych krmit v zimě di-
voká zvířata – můžu?
Když se s námi domluvíte, není problém udělat si 
i vlastní krmelec. My to musíme evidovat, je nutné 
dodržet určitá pravidla, můžeme i poradit s jeho stav-

bou. Ideální je co nejkvalitnější seno, letnina – třeba 
větve ovocných stromů, pečivo ideálně vůbec, je vel-
mi těžké pohlídat, kolik toho která srnka sežere. No 
a pak oves, trocha ječmenu, nenahnilé lokální ovoce 
a zelenina.

Kaštany?
Ty žere jen daněk. On jírovec maďal pochází ze Stře-
dozemí stejně jako dančí zvěř. Kaštany nežere ani 
prase divoké.

Chci se stát myslivcem, co proto mám udělat?
Základem je roční myslivecký kurz. Součástí jsou 
i střelby, protože rozhodně stojí za to, si to i vyzkou-
šet – není to tak úplně legrace. Já mám třeba pro-
blém střílet holou srnčí zvěř, ta obrovská světla, to 
je takový kotěcí pohled. Asi nejsem dobrý myslivec, 
protože ten by měl zvládnout všechno. (smích) Ně-
kdo střílí jen prasata, i tak to může být. V rámci kurzu 
musíte také vykonat praxi – zapojit se do aktivit ně-
jakého mysliveckého sdružení – chodíte přikrmovat, 
na brigády – my obnovujeme třeba tůně, oplocujeme 
některá místa, sčítá se zvěř… O myslivcích se mluví 
jen v souvislosti s tím střílením, ale máme spoustu 
tradic, kterými si to děláme hezké. Může to být koní-
ček, který vás naprosto pohltí.

Text: Dominika Rýparová
Foto: archiv Jiřího Fořta
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Svého času to byl jeden ze tří restauračních podniků 
v Klínci. Přesněji řečeno, nebyl přímo v obci, ale stál 
osamocen u státní silnice z Prahy na Dobříš. Výletní 
restaurace, která tady byla postavena před necelými 
sto lety, tehdy dostala název Stop.

Budova nese od samého počátku až do současnosti 
číslo popisné 81. V průběhu času doznala její podo-
ba několika změn, stejně jako úzká silnice před ní, 
jež se proměnila na dálnici. Dnes se na místě nachá-
zí rozlehlá stavba, od dálnice sice krytá vzrostlými 
tújemi, ale i tak je tu nepřehlédnutelnou dominantou. 
Velký dům přímo u dálnice nejde přehlédnout ani 
při čekání na autobus, ani při jízdě po krajské silnici 
mezi obcí a podjezdem na Všenory.

Jak to všechno začalo
V říjnu v roce 1927 zakoupil Josef Landkammer 
několik parcel u státní silnice, se záměrem vybudo-
vat tady výletní restauraci. Josef Landkammer byl 
podnikatelem s nájemními automobily z pražských 
Královských Vinohrad. A ačkoliv posléze vystupoval 
a s úřady komunikoval coby majitel pozemků, tak ve 
skutečnosti byla jako majitelka všech nemovitostí za-
psána jeho manželka Alžběta Landkammerová.

Rozlehlý prostor s po-
zemky na okraji lesa 
původně protínala 
obecní cesta, která na-
rušovala Landkamme-
rův záměr výstavby 
restaurace. Zřejmě tak 
bezprostředně poté, co 
došlo k podpisu kupní 
smlouvy na parcely, 
zažádal u obecního 
úřadu v Klínci o její 
zrušení. V prvotním 
plánu totiž byla stavba 
restaurace zamýšle-
na nějakých 50 me-
trů od státní silnice, 
v místech, kudy vedla 
zmíněná obecní ces-
ta. Mohl to být ovšem 
také záměr, jak snáze 
přimět obec ke zruše-

ní cesty, která se, dle Landkammerova vyjádření, již 
nepoužívala a sloužila jen pro táboření cikánských 
band, které mu tady na jeho pozemku podsekávaly 
a pálily stromy.

Obec sice vydala souhlas se zrušením cesty, ov-
šem mezitím si o zrušení jiné obecní cesty zažá-
dal také vlastník sousedního pozemku, podnikatel 
Jaroslav Čurda, kterému zase druhá obecní cesta 
protínala jeho pozemek. Ten si na rozlehlém, čás-
tečně zalesněném pozemku, který přímo sousedil 
s pozemkem Landkammera a který se nacházel 
při státní silnici blíže k Varadovu, hodlal posta-
vit víkendový domek. I v tomto případě nakonec 
obec souhlasila se zrušením cesty, což ale vyvo-
lalo značný odpor u obyvatel Klínce, kteří tudy byli 
zvyklí chodit do lesa a putovat do Všenor a důraz-
ně se tak domáhali zrušení rozhodnutí obecního 
zastupitelstva.

Přestože se obec záležitostí zabývala, tak situace 
na více než půl roku uvázla na mrtvém bodě. Spor 
o zrušení dvou obecních cest byl nakonec vyřešen 
až dohodou obou vlastníků, Čurdy a Landkammera, 
kteří se spolu domluvili na vzniku nové obecní cesty 
mezi jejich pozemky. Ta je dnes součástí obslužné 
komunikace za dálnicí.

Příběh jednoho domu: 
Výletní restaurace byla jen začátek

Historie

Původní podoba restaurace Stop v roce 1929
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Na počátku byla provizorní bouda
Josef Landkammer si nechal vypracovat dva různé 
architektonické návrhy na stavbu výletní restaurace 
a oba předložil obci ke schválení. Jedním byl patrový 
domek, tím druhým velkoryse řešená přízemní budo-
va. Přestože mu oba návrhy obec schválila, záhy na 
místě nakonec postavil stavbu zcela odlišnou, v po-
rovnání s předloženými návrhy prostou a finančně 
nenáročnou – provizorní dřevěnou boudu. Ani k jed-
nomu z architektonických návrhů už se pak v bu-
doucnu nevrátil.

Povolení ke stavbě prozatímní dřevěné restaurace 
mu bylo obcí vydáno 1. března 1928 s tím, že do 
tří let na místě postaví zděnou budovu. Zřejmě kvůli 
nedořešené záležitosti ohledně zrušení obecní ces-
ty protínající jeho pozemky byla stavba zahájena až 
2. července 1928.

Jen několik metrů od státní silnice tak vznikla ne-
velká dřevěná omítnutá chata, sestávající z hos-
tinské místnosti a kuchyně. Stavba o rozměrech 
11,60 x 4,65 metru byla částečně podsklepená a její 
delší strana byla rovnoběžná se státní silnicí. V oby-
vatelném stavu byla dokončena 26. listopadu 1928, 
kolaudační rozhodnutí s povolením užívat restauraci 
vydala obec až 20. ledna 1929.

Restaurace Stop se otevírá
Výletní restaurace dostává osobitý název Stop. Cílí 
především na výletníky jak motorizované, tak pěší – 
u silnice ji nelze minout. Pro klínecké obyvatele je ale 
trochu z ruky, restaurace je položena zcela na samo-
tě. Nejbližší stavení je vzdálené více než 600 metrů 
vzdušnou čarou, a ještě po několik následujících let 
tomu nebude jinak. Jedinou výjimkou se stane víken-
dový domek souseda Čurdy.

Koncesi pro hostinskou a výčepnickou činnost ob-
držel Josef Landkammer ještě před dostavbou re-

staurace. Kdy došlo k jejímu prvnímu otevření, není 
známo, ale logicky to muselo být v první polovině 
roku 1929. Už v červenci roku 1929 oznámil Land-
kammer úřadům, že kvůli zdravotním důvodům do-
časně přerušuje svou živnost ve Stopu, kterou znovu 
obnovil po dvou měsících, v září 1929. Podle všeho 
ale provoz restaurace mezitím pokračoval dál, pro-
tože v ní působil jistý František Kalina. Ovšem ne na 
dlouho. Kalina totiž provozoval živnost bez koncese, 
což zjistili místní četníci, takže příkazem Okresního 
úřadu Praha-venkov ze dne 11. srpna 1929 musel 
být hostinec uzavřen a četníci jej následně dokonce 
zapečetili.

Hostinec se poprvé rozšiřuje
V roce 1930 se Landkammerova restaurace Stop 
zařadila mezi Stanice Klubu čs. turistů, v praxi to 
znamenalo, že členům KČST poskytovala slevu na 
stravě ve výši 10 procent.

Koncem roku 1930 byla k severozápadní straně dře-
věné boudy přistavěna přízemní zděná stavba bytu 
a příslušenství. Přístavba zahrnovala novou kuchy-
ni, spíž, dva pokoje, koupelnu a toalety. Původní 
místnost kuchyně v dřevěné boudě byla předělána 
na výčep. Zděná přístavba byla provedena během 
jednoho a půl měsíce, stavba probíhala od 25. 10. 
do 15. 12. 1930. Povolení k užívání přístavby bylo 
Landkammerovým vydáno 28. 12. 1930.

Stop mění majitele i vzhled
V březnu roku 1931 kupuje restauraci Petr Jelínek 
z pražských Královských Vinohrad. Hned poté se 
pouští do její výrazné přestavby. Dřevěná bouda 
u silnice je zbourána a na jejím místě vyrůstá nová 
přízemní zděná stavba s prostornou hostinskou 
místností a výčepem, s tím, že hostinská místnost 
i výčep mají zvenčí svůj samostatný vchod. Dále je 
z boku přistavěna dřevěná zasklená veranda o ploše 

Historie

Jelínkova restaurace Stop v roce 1937

Pohled do interiéru dřevěné verandy
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11 x 12 metrů, která má též samostatný vchod a sou-
časně je průchozí jak do nové, tak do starší zděné 
části restaurace, kde jsou toalety.

Celá stavba je provedena během tří měsíců, povolení 
ke stavbě bylo vydáno 28. března 1931 a 27. června 
1931 se konala kolaudace. Restaurace tím dostává 
zcela jiný vzhled. Pro lepší komfort návštěvníků na-
víc nový hostinský Jelínek nechává upravit rozlehlou 
lesní zahradu za budovou restaurace a pro motorizo-
vané výletníky vylepšuje parkování vozidel.

Restaurace je pronajata
Někdy během roku 1937 do podniku Petra Jelínka 
přichází vyučený číšník Svatopluk Goliáš, který do-
posud pracoval většinou v prvotřídních hotelových 
zařízeních. Nejpozději od roku 1938 získává Svato-
pluk Goliáš restauraci Stop do nájmu a hostinskou 
živnost tady následně provozuje až do nuceného zá-
niku restaurace po nástupu komunistického režimu.

Podle dobových zpráv byla restaurace velmi oblí-
bená. Hojně navštěvována prý byla především vý-
letníky z Prahy, turisty, ale také, považte, cizinci. 
V sezóně roku 1938 navíc v novinách vycházela 
reklama na podporu návštěvnosti. Naproti přes sil-
nici mezitím začaly v oblasti Na Pískách vyrůstat 
první rodinné domky, a tak restaurace, a přede-
vším výčep, získává pravidelné hosty i z řad míst-
ních obyvatel.

Hotel na Klinci
V březnu roku 1940 se 
stává majitelem restau-
race Jan Hudec, ředitel 
pojišťovny z Prahy, kte-
rý ji zakoupil od Petra 
Jelínka. S novým maji-
telem doznává budova 
další výraznou proměnu, 
restaurace se mění na 
hotel.

Celý objekt restaurace je 
kromě dřevěné verandy 
zvýšen o jedno patro. Ná-
stavba zahrnuje 10 hos-
tinských pokojů s celkem 
20 lůžky, s etážovým to-
pením. V přízemí je za-
chována restaurace i vý-
čep. Realizace nástavby 
probíhala od 18. května 
do 28. září 1940. Jelikož 

Jan Hudec neměl v úmyslu hotel s restaurací osobně 
provozovat, zůstal i nadále provozovatelem Svato-
pluk Goliáš, kterému nový majitel ponechal celý ob-
jekt v nájmu. S rozšířením gastronomických služeb 
o služby ubytovací je změněn název podniku na „Ho-
tel na Klinci“ (to se ještě název obce psal s krátkým 
„i“) a restauratér Goliáš se stává hoteliérem.

V roce 1944 si prostor před hotelem, resp. restaura-
cí vybrali filmaři pro krátkou scénu do filmu Neviděli 
jste Bobíka? (viz Zpravodaj Klínec 4/2021 na straně 
20). Podle vzpomínek několika klíneckých pamětní-
ků se v hotelu během II. světové války krátce zdržo-
vali členové polovojenské mládežnické organizace 
Hitlerjugend, což mi potvrdil i nejmladší syn Svato-
pluka Goliáše, Karel († 2023). V revolučních dnech 
v květnu roku 1945 tady vznikl a sídlil klínecký Re-
voluční národní výbor, jehož členem byl i hoteliér 
Goliáš.

Rokem 1945 dnes na stránkách zpravodaje příběh 
domu čp. 81 končí, pokračovat bude druhou částí 
v některém z dalších čísel. Zakrátko totiž přichází Ví-
tězný únor a s ním komunistická totalitní moc, která 
postupně zlikvidovala veškeré soukromé podnikání. 

Jaroslav Volf

Hotel na Klinci (okolo roku 1945)

Reklama z dobového tisku z roku 1938
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Konec roku se nezadržitelně blíží, a jako vždy bych 
vás ráda seznámila na stránkách zpravodaje s čin-
ností klíneckých hasičů v posledním čtvrtletí tohoto 
roku.

V sobotu 28. října jsme za spolupráce Okresního 
sdružení hasičů a Klubu zasloužilých hasičů uspořá-
dali pátý ročník pálení Masarykovy vatry k příležitosti 
105. výročí vzniku republiky.

Tradice zapalování Masarykovy vatry má své koře-
ny již v březnu 1935, kdy lánský Sbor dobrovolných 
hasičů přišel s návrhem, že na počest 85. narozenin 
prezidenta Tomáše Garrigue Masaryka zazní po celé 
republice v 19.00 hodin hasičské trubky. Na tento 
„signál“ pak ve všech obcích, kde fungují hasičské 
sbory, vzplanou připravené Masarykovy vatry.

V Lánech předcházel zapálení hranice lampiónový 
průvod od brány ke hřbitovu, kterého se podle místní 
kroniky v roce 1935 zúčastnilo 600 občanů. Další dva 
roky se úspěšná akce opakovala. Masarykova vatra 
se stala oblíbenou tradicí, které se účastnily stovky 
obyvatel především z Lán.

V roce 1937 se však Masarykova vatra rozhořela 
dvakrát, a to i v předvečer prezidentova pohřbu. Lán-
ští hasiči chtěli tradici rozšířit a Masarykova vatra tak 
měla být v budoucnu zapalována v den výročí na-
rození prezidenta Osvoboditele a v den výročí jeho 
úmrtí. Zapálena však už mohla být pouze jediná va-
tra 7. března 1938. Druhá světová válka jakékoli po-
kusy o udržení Masarykovy památky potlačila.

První poválečná Masarykova vatra se konala roku 
1947 opět v březnu, kdy ji uspořádaly hasičské sbory 
Lán a Vašírova. Tato Masarykova vatra ale byla také 
ve své historii poslední, obnovenou tradici přerušil 
komunistický převrat a období totality.

Převzato z webu muzea T.G.M.

V dochovaných kronikách našeho hasičského sboru 
se dozvídáme, že tomu tak bylo i u nás. V Klínci se 
v roce 1935 rozezněly trubky a vzplanula vatra. Bo-
hužel osud této akce byl stejný jako v Lánech a zbyt-
ku celé republiky. Obnova této tradice V Klínci trvala 
o něco déle než v Lánech. U nás zapalujeme vatru 
v den vzniku samostatného Československého státu 
nikoli v den výročí úmrtí T.G.M.

První obnovenou Masarykovu vatru jsme zapálili 
před pěti lety v den 100. výročí vzniku samostatné-

ho Československa. Od té doby se každý rok schá-
zíme v tento, pro naši republiku tak významný den, 
před hasičskou zbrojnicí. Nebylo tomu jinak ani le-
tos. Návštěvníci již před oficiálním zahájením mohli 
zhlédnout dokument o životě a životních hodnotách 
a postojích T.G.M. Následovalo zahájení akce, kte-
rého se zhostila Petra Myslínová Cejpková. Uvítala 
vzácné hosty, mezi které patří senátor Petr Štěpá-
nek, zastupitel středočeského kraje Robert Bezděk, 
poslanec Tomáš Helebrant, starostka obce Markéta 
Polívková, starosta OSH Praha-západ Josef Myslín 
a mnoho dalších, kteří pronesli krátkou řeč. Mezi nimi 
také nechyběl ani proslov starosty SDH Herberta 
Rájka nebo také starosty 7. okrsku Jana Říhy.

Po uvítání hostů nám zazpíval československou 
státní hymnu Jaroslav Novák, kterého doprovázel na 
housle pan Žůrek z Líšnice. V jejich podání pozdě-
ji zazněly také písně „Teče voda, teče“ či milovaná 
skladba T. G. Masaryka „Ach synku, synku“. V průbě-
hu večera nás Petra Myslínová Cejpková seznámila 
se životem a ideologiemi TGM. Poté již následova-
lo samotné zapálení Masarykovy vatry, kterého se 
zhostili poslanec Tomáš Helebrant a starostka obce 
Markéta Polívková. 

Jsme rádi, že jsme se mohli opět sejít a připomenout 
si odkaz, který nám zde zanechal první českosloven-
ský prezident Tomáš Garrigue Masaryk a doufáme, 
že se zde opět sejdeme v příštím roce.    

Akci předcházelo hromadné focení členů sboru, ob-
čanů a hostů Masarykovy vatry v rámci 125 let trvá-
ní hasičského sboru, z důvodu opomenutí fotografie 
v průběhu srpnové oslavy.

V sobotu 4. listopadu proběhla brigáda v rámci sběru 
železného šrotu společně se sběrem nebezpečného 
a velkoobjemového odpadu za spolupráce obecního 

Činnost sboru během podzimu



22

SDH Klínec

úřadu. Zároveň jsme se opět věnovali i lehkému úkli-
du naší zbrojnice. 

Během celého listopadu jsme zvelebovali a upravo-
vali kuchyňský kout v sále zbrojnice. Jedná se o mís-
to, které jsme v loňském roce vymalovali a uspořá-
dali dle našich potřeb pro přípravu kulturních akcí, 
které v hasičské zbrojnici pořádáme. Bohužel jsme 
postupem času zjistili, že uspořádání z původního 
nábytku, které jsme měli k dispozici je nedostačující. 
Vlastními silami byla do kuchyňského koutu dotaže-
na voda a odpady, které do té doby byly pouze v klu-
bovně. Původní nábytek tvořený několika darovaný-
mi částmi kuchyňských sestav byl nahrazen novou 
kuchyňskou linkou včetně digestoře. Na přestavbě 
kuchyňky se podíleli Petr Šafránek, Jiří Klouda ml., 
Štěpán Moravčík a Herbert Rájek, za což jim patří 
velké poděkování.  

Další, pro letošek poslední akcí, která nás ještě čeká 
jsou již tradiční vánoční trhy, které se konají v sobotu 
9. 12. od 14 hod. před hasičskou zbrojnicí. 

V závěru mi dovolte, abych Vám všem popřála do 
přicházejícího roku především pevné zdraví, hodně 
osobních i pracovních úspěchů a více radostí než 
starostí. Chtěla bych nám všem popřát hodně tole-
rance, umění odpouštět, vzájemnou úctu mezi námi 
i hodně dobrých pocitů z možnosti pomoci svým blíz-

kým i svému okolí. Děkujeme za podporu při pořádá-
ní akcí v roce uplynulém a budeme se těšit na spo-
lečně prožité akce v roce nadcházejícím. 

Za SDH Klínec
Božena Dvořáková                                 
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Máme zde závěr roku a nabízí se shrnout jaký byl 
ten náš hasičský rok 2023. Uspořádali jsme ve 
spolupráci s OÚ jarní a vánoční trhy, dále pálení 
čarodějnic, Masarykovu vatru a vyvrcholením byly 
oslavy 125 let založení sboru. V dubnu jsme pomá-
hali při úklidu obce a 2x jsme uspořádali sběr že-
lezného šrotu. V květnu jsme se zúčastnili okresní 
soutěže v požárním sportu, kde se naše družstva 
žen a mužů shodně umístila na skvělém druhém 
místě. 

Během celého roku jsme odpracovali spoustu bri-
gádnických hodin, zejména při údržbě zbrojnice, je-
jího okolí a rybníka. Při vyhlášení brigády se vždy 
sešlo mnoho členů a členek našeho sboru v čele 
s Jirkou Wohlmuthem, kterému za jeho neúnav-
nou práci patří můj obrovský obdiv a poděkování. 
Jsem velmi rád, že mezi nás chodí. Hodně nám při 
brigádách pomáhá i skupina „klínečáků“, kteří sice 
nejsou členy našeho sboru, ale dovolím si říct, že 

mezi nás zapadli. Chtěl bych jim za 
jejich ochotu opravdu moc poděko-
vat a kdo ví, třeba v příštím roce roz-
šíří naše řady.

Mám ještě jedno poděkování, a to Michalu Skálovi za 
ozvučení a fotodokumentaci všech našich akcí, ale 
hlavně za údržbu a rozsvícení vánočního osvětlení 
na našem smrku. 

Závěrem mi dovolte, abych Vám v tento adventní 
čas popřál krásné a klidné prožití vánočních svátků 
a do roku 2024 hlavně hodně zdraví, štěstí a po-
hody.

A nezapomeňte, že oheň je dobrý sluha, ale špatný 
pán, tak pozor na svíčky, prskavky a pyrotechniku.

Za SDH Klínec
Herbert Rájek
starosta sboru 

Ohlédnutí za uplynulým rokem




